
PROTOKÓŁ NR IX/03 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 11 lipca 2003r. 
 
 
 

Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak otworzył obrady IX sesji Rady Gminy 

Skąpe. Powitał zebranych radnych, Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Z-cę Wójta Gminy – 

Alicj ę Hoppen-Anyszko, radcę prawnego – Leontynę Przewłocką-Grzegorczyn, p.o. 

Skarbnika Gminy – Stanisławę Nowaczyk, Sołtysów, Przewodniczącego Zarządu Osiedla 

oraz mieszkańców gminy. Dodał, Ŝe na stan 15 radnych obecnych jest 12, więc podjęte 

uchwały będą miały moc obowiązującą. 

Do przesłanego porządku obrad nikt nie wniósł zmian, w związku z czym Przewodniczący 

odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Podjęcie uchwała w sprawie: 

a) zmiany uchwały Nr NN/10/2002 Rady Gminy Skąpe z dnia 09 grudnia 2002 r. 

w sprawie ustalenia stawek opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe, 

b) zmiany nieruchomości pomiędzy Gminą Skąpe a Rolniczą Spółdzielnią 

Produkcyjną „Plon” w Skąpem, 

c) podziału Sołectwa Niesulice na sołectwo Niesulice i sołectwo Kalinowo: 

- przedstawienie protokołu z konsultacji z mieszkańcami w przedmiocie podziału 

Sołectwa Niesulice, 

- podjęcia uchwały, 

d) ustalenia sieci i obwodów publicznych szkół podstawowych na terenie Gminy 

Skąpe 

e) nabycia udziałów w nieruchomościach stanowiących własność Agencji Własności 

Rolnej Skarbu Państwa na własność Gminy Skąpe, 

f) sprawienia pogrzebu na koszt gminy oraz zasad wydatków na pokrycie kosztów 

pogrzebu. 

5. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji rady Gminy Skąpe. 

6. Zamknięcie obrad. 

 



Ad.2 

a) Radna – Ewa Romanik zawnioskowała, aby uporządkować stawek p.poŜ w miejscowości 

Radoszyn z pieniędzy tzw. „wiejskich”,  

b) Radna – Halina Staszyńska zapytała czy protokoły z zebrań wiejskich są przeglądane i czy 

wraca się do nich? Następnie zauwaŜyła, Ŝe na ulicy Bolesław Chrobrego nie ma znaku 

ustąp pierwszeństwa przejazdu. Zwróciła równieŜ uwagę na fakt zanieczyszczenia jeziora 

przez hodowlę kaczek. 

c) Z-ca Przewodniczącego Rady – Józef Roszczyk podziękował Pani sołtys wsi Ołobok, 

straŜakom OSP Ołobok i OSP Rokitnica a szczególnie Panu Robertowi Krych oraz Panu 

Zbigniewowi Waśko za pomoc w organizacji festynu „Gmina Skąpe w drodze do Unii 

Europejskiej”. ZłoŜył równieŜ podziękowania radnym, którzy byli sponsorami nagród 

oraz dyrektorom szkół za pomoc w zorganizowaniu Dnia Dziecka. 

Następnie podziękował Panu Wójtowi za uporządkowanie plaŜy w m. Łąkie. 

Poinformował, Ŝe przez jezdnię płyną ścieki do szamba, a w Ołoboku są miejsca gdzie 

ścieki są odprowadzane do studzienek burzowych. Zaapelował takŜe, aby w środku 

miejscowości ustawić pojemnik na szkło i plastik. 

d) Sołtys wsi Skąpe – Aleksander Kwolik zwrócił uwagę, Ŝe Zarząd Dróg Wojewódzkich 

wykosił trawy na obrzeŜach miejscowości a w środku wsi nie. 

e) Przewodniczący Rady Osiedla Cibórz – Andrzej Kołakowski poprosił o wywiezienie 

gruzu zza przedszkola w Ciborzu. 

f) Sołtys wsi Niekarzyn – Stanisław Dolata zawnioskował, aby zwrócić się do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Świebodzinie o usunięcie dziury w moście. 

g) Mieszkaniec miejscowości Ołobok – Tadeusz Wijatyk poinformował, Ŝe obiecano dać mu 

znak drogowy na drogę w Niesulicach prowadzącą do OW „LUMEL”, ale jest 

niezadowolony z faktu, Ŝe ma być za niego odpowiedzialny, gdyŜ w sezonie letnim w 

miejscowości Niesulice znaki drogowe są co tydzień wymieniane lub znajdywane w lesie. 

Poinformował, Ŝe za pozostawione auta na parkingu on pobiera opłatę parkingową a OW 

„LUMEL” pobiera opłatę za wejście na plaŜę, która to plaŜa do nich nie naleŜy. UwaŜa, 

Ŝe to moŜe być jedną z przyczyn wyeliminowania turystów. 

Następnie poinformował, Ŝe złoŜył wniosek o przekazanie mu w uŜytkowanie działki 

Nr 26/58 w Niesulicach, w zamian za co obiecał zrobienie ogólnodostępnej plaŜy oraz 

ścieŜkę rowerową z Ołoboku do Niesulic. Niestety nie uzyskał na pismo odpowiedzi 

a i sami radni nic na ten temat nie wiedzą. Dodał, Ŝe uzyskał zgodę ze strony Wójta 

Gminy Lubrza. Chciałby utworzyć na tym terenie 3-turnusowy ośrodek szkoleniowy dla 



harcerzy, a 4 turnus organizowany byłby dla biednych dzieci z terenu gminy za darmo. 

Poprosił o przedyskutowanie jego inicjatywy. 

 

Ad. 3 

 Wójt – Zbigniew Woch udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych: 

a) obiecał, Ŝe w najbliŜszym czasie znajdzie środki na uporządkowanie stawu p.poŜ 

w Radoszynie,  

b) odpowiadając na interpelację radnej Haliny Staszyńskiej wyjaśnił, Ŝe dokument 

w sprawie jeziora zostanie wysłany następnego dnia. Okazało się, Ŝe pozwolenie na 

korzystanie z tej wody upłynęło 3 lata temu, 

c) obiecał, Ŝe w miejscowości Ołobok na początku kolejnego miesiąca spisane zostaną 

liczniki na wodę, a po upływie miesiąca sprawdzona zostanie ilość wypuszczonych 

ścieków, 

d) odnośnie szamba w miejscowości Łąkie wyjaśnił, Ŝe naleŜy szambo wywieść 

i odciąŜyć Agencję z Lubinicka, dodał, Ŝe zlecił ustawienie pojemników na śmieci 

w miejscowości i czka na decyzję, 

e) odpowiadając na zapytanie Pana Wijatyka odnośnie oznakowania drogi – obiecał 

wyjaśnienie sprawy, 

f) wyjaśni równieŜ sprawę koszenia traw w Skąpem, 

g) gruz zza przedszkola w Ciborzu zostanie wywieziony gdy zostaną zakończone 

w budynku remonty, 

h) odnośnie inicjatywy Pana Wijatyka, obiecał, Ŝe podejmie działania wyjaśniające. 

Uzyskał juŜ informacje, Ŝe ziemia, która interesuje Pana Wijatyka naleŜy do Gminy 

Świebodzin. Dowiedział się, Ŝe aby utworzyć plaŜę trzeba mieć pozwolenie na 

budowę ze starostwa, ziemię musi dostać od Gminy Świebodzin, a budowa plaŜy musi 

być zapisana w planie zagospodarowania przestrzennego. Obiecał spotkać się z Panem 

Wiatykiem i omówić sprawę. 

Następnie Wójt – Zbigniew Woch przedstawił informację o działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

- waŜnym wydarzeniem w Gminie był festyn „Gmina Skąpe w Unii Europejskiej”, który 

uwaŜa za udany; podziękował za pomoc w organizacji i przebiegu Panu Józefowi 

Roszczykowi; dodał, Ŝe Sołtysi prosili o wsparcie sołeckich dni dziecka, ale z uwagi na 

zorganizowanie jednego gminnego – wsparcia nie udzielił, 



- gmina wzięła udział w Lubuskim Lecie Turystycznym organizowanym w Przełazach, gdzie 

zdobyliśmy nagrodę za gościnność, 

- poinformował, Ŝe odbył spotkanie AWRSP na temat przejęcia 20 mieszkań, dodał, Ŝe 

wynegocjowana kwota 120 tys. zł przeznaczona będzie na wodociąg a nie na remonty 

mieszkań, 

- w związku z koniecznością zabezpieczenia sezonu letniego w Niesulicach, na Ośrodku 

„Elterma” stacjonuje 6 policjantów – koszt gminy wynosi 1500,00 zł, 

- w m. Rokitnica popękały odŜelaziacze i konieczna była wymiana złóŜ, co kosztowało gminę 

7.800,00 zł, 

- zakończono remont w świetlicy wiejskiej w Zawiszy, 

- zgodnie z ustawą od dnia 01.07.20003r. uruchomiliśmy Biuletyn Informacji Publicznej, 

- od 14 lipca zaczyna działać w urzędzie agencja PKO, która oprócz tych usług, które 

zapewniała kasa, przyjmować będzie dodatkowe zlecenia, 

- poinformował, Ŝe przyjętych zostało dwóch pracowników, opłacanych przez Powiatowy 

Urząd Pracy w Świebodzinie, 

- odnośnie zadłuŜenia urzędu wyjaśnił, Ŝe od miesiąca maja br. zmniejszyło się ono z kwoty 

530 tys. zł do kwoty 370 tys. zł, 

- wspomniał, Ŝe były szkolenia na temat funduszy pomocowych, Ŝe PUP zabezpieczył kilka 

etatów obsługujących dowozy dzieci do szkół, 

- nadmienił, Ŝe istnieje konieczność stworzenia dwóch etatów działalności komunalnej – 

odbyło się to bezkosztowo, równieŜ przy udziale PUP, 

- wspomniał równieŜ, Ŝe odbył dwa spotkania z W-ce Marszałkiem Województwa 

Lubuskiego w sprawie Szpitala w Ciborzu. 

 Przewodniczący Rady Osiedla w Ciborzu – Andrzej Kołakowski zapytał jak 

przedstawi się sytuacja ze świetlicą w Ciborzu i czy moŜna by było urządzić ją w budynku 

przedszkola? 

 Wójt – Zbigniew Woch wyjaśnił, Ŝe w Ciborzu jest idealnie przystosowany budynek – 

Klub „Eskulap” – i szkoda by było urządzać świetlicę w innym miejscu. Jesienią otrzymamy 

środki z funduszu za zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu, za które opłacimy część etatu na 

popołudnie. Na to miejsce chciałby zatrudnić męŜa Pani kierownik Klubu „Eskulap”. 

 Mieszkaniec wsi Rokitnica – Krzysztof Zgirski zapytał co gmina zamierza zrobić, aby 

pomóc rolnikom? 

 Wójt – Zbigniew Woch wyjaśnił, Ŝe komisja powołana do szacowania strat, będzie 

działać jeszcze do 20 lipca. Następnie trzeba będzie czekać na decyzję rządu o ogłoszeniu 



klęski Ŝywiołowej, co najprawdopodobniej nie nastąpi, gdyŜ państwa na to nie stać. Jeśli tak 

by się stało, obiecuje spotkać się z członkami Izby Rolniczej porozmawiać na ten temat. 

 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 4 

a) Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr II/10/2002 Rady Gminy Skąpe z dnia 09 grudnia 2002r. w sprawie 

ustalenia stawek opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe. Następnie poprosił 

przewodniczących stałych komisji Rady o opinie komisji na temat ww. uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyraził pozytywne opinie na temat uchwały 

w sprawie jw. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/   /2003 w sprawie jw. została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

b) Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Skąpe a Rolniczą Spółdzielnią Produkcyjną „Plon” 

w Skąpem. 

Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o opinie komisji na temat 

ww. uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat uchwały 

w sprawie jw. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/   /2003 w sprawie jw. została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

c) Zastępca Wójta – Alicja Hoppen-Anyszko odczyta protokół konsultacji 

z mieszkańcami w sprawie podziału Sołectwa Niesulice na sołectwo Niesulice 

i Kalinowo. 

Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projket uchwały w sprawie podziału 

Sołectwa Niesulice na sołectwo Niesulice i sołectwo Kalinowo. 

Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o opinie komisji na temat 

ww. uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na 

temat uchwały w sprawie jw. 



Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/  /2003 w sprawie jw. została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

d) Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

sieci i obwodów publicznych szkół podstawowych na terenie Gminy Skąpe. 

Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o opinie komisji na temat 

ww. uchwały. 

Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na temat uchwały 

w sprawie jw. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/   /2003 w sprawie jw. został podjęta przy jednym głosie przeciw 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

e) Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie nabycia 

udziałów w nieruchomościach stanowiących własność Agencji Własności Rolnej 

Skarbu Państwa na własność Gminy Skąpe. 

Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o opinie na temat ww. 

uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywne opinie na 

temat uchwały w sprawie jw. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/   /2003 w sprawie jw. został podjęta przy jednym głosie przeciw 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

f) Przewodniczący – Mirosław Olczak odczytał projekt uchwały w sprawie sprawienia 

pogrzebu na koszt gminy oraz zwrotu wydatków na pokrycie kosztów pogrzebu. 

Następnie poprosił przewodniczących stałych komisji Rady o opinie na temat ww. 

uchwały. Przewodniczący poszczególnych komisji wyrazili pozytywnie opinie na 

temat uchwały w sprawie jw. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. W wyniku głosowania 

uchwała Nr IX/   /2003 w sprawie jw. została podjęta przy jednym głosie przeciw 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 
 
 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak poprosił o głosowanie nad przyjęciem 

protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Skąpe, który był wyłoŜony do wglądu. W wyniku 

głosowania protokół przyjęto jednogłośnie. 



 W związku z omawianiem na posiedzeniach komisji tematu zabezpieczenia kredytu 

dla Szpitala w Ciborzu Z-ca Przewodniczącego Rady – Józef Roszczyk odczytał zredagowane 

na tą okoliczność pismo. ZastrzeŜeń co do treści pisma nie było. 

 O godz. 11.55 Przewodniczący Rady – Mirosław Olczak zamknął obrady IX Sesji 

Rady Gminy Skąpe. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

          Mirosław Olczak 

 


